

كنيسة مارمرقس

بمنتريال - كندا

٥ بشنس ١٧٣٤



بطريركية الأقباط

الأرثوذكس

١٣ مايو ٢٠١٨

COPTIC ORTHODOX

PATRIARCHATE

13 May 2018



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

5 Bashans 1734

## من كتاب كلمة منقعة - البابا شنودة الثالث

### الصعود

❖ في يوم عيد الصعود، تحتفل الكنيسة باليوم الذي صعد المسيح فيه إلى السماء، وجلس عن يمين الأب. صعد في مجد متحدثاً كل قوانين الجاذبية الأرضية. وأعطانا أيضاً أن نصعد مثله، ونتحدى جاذبية الأرض، وننضم إلى جاذبيته هو بقوله " وأنا إن ارتفعت، أجدب إلى الجميع" .. أخذته سحابة، واختفى عن أعينهم. وسيأتي ثانية على سحب السماء، مع ملائكته وقديسيه، لكي يرفعنا معه على السحاب، ونكون مع الرب في كل حين.

❖ وكما جلس عن يمين الأب، سيجلسنا معه في مجده.

❖ هذا الذي صلبوه في الجلجثة، وأحصى وسط أئمة، مع كثيرين من التعيير والإهانات، قام من الأموات في مجد، وصعد إلى السموات في مجد وجلس عن يمين الأب في مجد.

❖ ولم تكن الجلجثة نهاية محزنة لحياته، إنما كانت بداية لكل أمجاده..

❖ وهكذا كل من يتألم معه، لابد سيتمجد معه.. كانت آخر صورة رآها له الاثنا عشر، هي هذا الصعود، الذي رفع كل أنظارهم إلى فوق، حيث المسيح جالس، والتي قال عنها الرسول "رفع في المجد" (1تى 3: 16).

❖ ولم يعد ألم المسيحية منفصلاً عن أمجاده

❖ هذا المسيح الذي تألم من أجلنا. ظهر للقديس اسطفانوس في آلام استشهاده، فرأى السماء مفتوحة، وأبصر مجد الله، ورأى يسوع قائماً عن يمين الله (أع 7: 55، 56) فصرخ أيها الرب يسوع اقبل روحي إن الذي نزل، هو الذي صعد أيضاً.. ونحن لا يمكن أن نصعد، إن لم ننزل أولاً.

❖ ندخل مثله في إخلاء الذات، وفي تحمل الآلام، وفي الصعود إلى الصليب، قبل الصعود إلى يمين الأب..

❖ وإذ صعد المسيح إلى فوق، فإننا باستمرار نرفع أبصارنا إلى فوق، حيث جلس المسيح عن يمين أبيه، وحيث يرجع إلينا مرة أخرى على السحاب ليأخذنا إليه.

From "Words of Spiritual Benefit"

For H.H. pope Shenouda III

### THE ASCENSION

- ❖ The Lord ascended in glory, defying all the law of gravity. He also gave us hope of being lifted up like Him, defying the law of gravity and joining Him, by saying, "And I, if I am lifted up from the earth, will draw all people to myself." (John 12:32).
- ❖ He was lifted up on a cloud and disappeared from their sight. But He will come again on the clouds of Heaven, with His Angels and Saints, to lift us up on the clouds with Him and be with God all the time.
- ❖ As He sat down at the right hand of the Father, we will sit down with Him in His glory.
- ❖ The One they crucified at Golgotha and was counted as a sinner, enduring many reproaches and insults, has risen from the dead in glory, ascended to Heaven in glory and sat down at the right hand of the Father in glory.
- ❖ Golgotha was not a sad ending of His life. It was the beginning of His glory.
- ❖ Therefore, whoever suffers with Him will surely be glorified with Him...
- ❖ The Ascension was the last picture of the Lord seen by His Disciples. It lifted up their eyes to where Christ is sitting down. It is what the Apostle meant when he said, "Received up in glory." (1 Tim. 3:16).
- ❖ Thus Christian suffering became inseparable from its glory.
- ❖ Christ who suffered for our sake, appeared to St. Stephen during the suffering of his martyrdom "He gazed into heaven and saw the glory of God and Jesus standing at the right hand of God and said, Look, I see the heavens opened and the Son of Man standing at the right hand of God. He then cried out with a loud voice, "Lord Jesus, receive my spirit."
- ❖ The one who descended has also ascended... We too, would not be able to ascend, if we do not first descend...
- ❖ We, also, must humble ourselves, endure suffering and he lifted up on the cross, before the ascension to the right hand of the Father...
- ❖ As Christ has been lifted up, we always lift up our eyes to where Christ sits on the right hand of the Father, till he comes back once more on the clouds, to take us to Him.
- ❖ Then, we will he lifted up with no descent... Amen.

Church's web site [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)  
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:  
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

[fmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:fmikhail@stmarkmontreal.ca)

Père / Victor Nasr:

(514) 918-2484

[frvictor@stmarkmontreal.ca](mailto:frvictor@stmarkmontreal.ca)

Schedule du service +++ جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ إعرافات أبونا فيكتور
+ Étude de Bible pour Jeunes.	Mar	7½ - 9½	PM	+ درس كتاب للشباب
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion du Prière	Vend	7½	PM	+ أجمعاء صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8	PM	+ أجمعاء الأسرة
+ Réunion des Jeunes (CGEP et gradué)	Vend	8½ - 10½	PM	+ أجمعاء الشباب
+ La Messe	Sam	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 1 (KG - 2)	Sam	3 - 4	PM	+ درس ألحان Groupe 1 (KG - 2)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 2 (Grade 3 - 6)	Sam	3 - 4	PM	+ درس ألحان Groupe 2 (Grade 3 - 6)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 3 (Sec 1 - 5)	Sam	1:30 - 2:30	PM	+ درس ألحان Groupe 3 (Sec 1 - 5)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 4 (CEGEP+)	Sam	5 :30 - 7	PM	+ درس ألحان Groupe 4 (CEGEP+)
+ Classe de Copte et Cantiques Adulte débutant	Sam	4 - 5 :20	PM	+ درس ألحان للكبار بدائي
+ Club des enfants de la lumière	Sam	2 - 7	PM	+ نادى أبناء النور
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6:15 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion du serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ أجمعاء الخدام

## أخبار الكنيسة

1. يوافق يوم الخميس القادم عيد الصعود المجيد، ويقام صلاة العشية يوم الاربعاء القادم الساعة ٣٠: ٧ مساء ويقام القداس الإلهي يوم الخميس من ٨ - ١٠ صباحاً.
2. يقام اللقاء السنوي لأبونا داود لمعي في الفترة من ٢٥ الي ٢٧ مايو في كنيسة مارجرس، الجدول بلوحة الأعلانات
3. يبدأ التسجيل اليوم لمؤتمر الأطفال للصف الرابع الي الصف السادس أيام ٢٣ الي ٢٥ يونيو ٢٠١٨، آخر موعد للحجز يوم الاحد ٢٧ مايو قيمة الشتراك ٩٠ دولار، لمزيد من المعلومات والحجز برجاء الاتصال بمايكل فلتنس بمبنى الGEM
4. تقييم الكنيسة كامب صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية من ٦ الي ١٢ سنة، قيمة الأشتراك \$ ٦٥ في الأسبوع بالإضافة الي \$ ٣٠ عند التسجيل (لاترد). الحد الأدنى للتسجيل ٤ اسابيع من أجمالي مدة الكمب (٨ أسابيع). للتسجيل برجاء الاتصال بنادر أسعد 5558-974-514 آخر موعد للحجز ٨ يونيو
5. يقام مؤتمر الشباب (G7 - G11) في الفترة من ٤ الي ٦ أغسطس ٢٠١٨ في جامعة (Queens) كينجستون، قيمة الأشتراك ١٢٥ دولار شاملة الأنتقالات. آخر موعد للتسجيل ٣ يونيو ٢٠١٨

## معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبناءها ادهم وزوجته حبيبة بمعمودية الأبنة المباركة تريفينا وترجو لها نموا في القامة والنعمة

## Church news

1. Next Thursday the Feast of the Ascension; the Vesper prayer will be held Wednesday at 7:30 PM and the Holy Liturgy will be held Thursday from 8 to 10:30 Am
2. the yearly meeting of Father Daoud Lamie will be held from May 25 to May 27, the full schedule in the church bulletin.
3. JYC will be on June 23 to June 25, 2018. Registration begins today in the GYM fees \$90 for more information and reservation with Michael Faltas. Places are limited. Registration dead line Sunday, May 29.
4. We will have summer camp for elementary children, fees are \$65 per week and Nonrefundable registration fees are \$25. Minimum weeks for registration is 4 out of 8. For reservation please contact Nader Assad 514-974-5558, dead line for reservation June 8.
5. High School convention 2018 (G7 - G11) will be held from August 4<sup>th</sup> to August 6 at Queens University (Kingston), fees \$125 include transportation. Registration dead line June 3<sup>rd</sup> 2018.

## Blessed Baptism

❖ The church congratulates her beloved Adham and his wife Habiba for the blessed baptism of their daughter Trivena May the Lord bless her upbringing and growth